

Aus der Flora Wien's.

Von J. Juratzka.

Verbascum Thaps-o-orientale m. caule $3\frac{1}{2}$ pedali, superne subtereti, foliis supra leviter, subtus densius tomentosis, subduplicato-crenatis, inferioribus oblongis in petiolum attenuatis, superioribus ovatis acuminatis basi nonnisi longitudine 2 lin v. parum ultra decurrentibus; panicula racemiformi, circumscriptio lanceolata, pedali, florum fasciculis 1—3 floris, pedicellis calyce brerioribus, corolla flava expansa 8—10 lin. lata, filamentis pallide-riolaceo lanatis, longioribus supra medium glabris, antheris aquilibus haud decurrentibus, ad summum $\frac{3}{4}$ lin. longis, polline parco-imperfecto farctis.

In silva caedua montis Aichkogel prope pagum Kaltenleutgeben Austriae inferioris, Augusto a. 1856 specimen unicum legi inter bene multa *V. Thapsi* et *orientalis* consociata militans, habitu ac florum magnitudine *V. austriaco*, foliorum indole *V. Thapso propius* accedens.

Cirsium cano-pannonicum m. exakte medium tenens locum inter *C. canum* et *pannonicum*: fibris rhizomatis mediocriter incrassatis, foliis eroso-dentatis semidecurrentibus, involuci squamis sub apice paulo dilatatis, floribus hermaphrodito-dioicis.

In pratis humidiusculis prope Laxenburg Austriae inferioris Obs. Stirps a cl. M. Winkler (in Lotos III. p. 130) pro hybrida inter *C. canum* et *pannonicum* sumta, secundum descriptionem mihi solum videtur latus *C. pannonicum*.

Vindobonae m. Decbr. 1857.

Ueber Equisetum litorale Kühlewein.

Von Dr. Milde.

Diese merkwürdige Pflanze habe ich seit 1850, wo ich sie von meinem hochverehrten botanischen Freunde, Herrn Lasch, erhielt und dann selbst um Breslau auffand, nicht aus den Augen gelassen und seit jener Zeit manches Neue über sie erfahren. Da ich nun mit Vergnügen gesehen, dass man sie auch bei Wien entdeckt hat, so dürfte es vielleicht wünschenswerth sein, etwas Näheres den Lesern dieser Zeitung mitzutheilen, zumal da man, und wie ich glaube, mit Unrecht, unsere Pflanze bisweilen mit *E. palustre* zusammenstellt. Die erste Nachricht finden wir in den Beiträgen zur Pflanzenkunde des russischen Reiches von Jahre 1845, wo Ruprecht unsere Pflanze als *E. literale* Kühlewein beschreibt. Er hatte es aus der Umgegend von Petersburg erhalten. Ich habe Exemplare von dort im herbarium normale von Fries und im Herbar von Alex. Braun gesehen und untersucht. Im Jahre 1846 beschrieb Lasch dieselbe Pflanze als *E. inundatum* Lasch, und 1853 Godwin Böckel

ZOBODAT - www.zobodat.at

Zoologisch-Botanische Datenbank/Zoological-Botanical Database

Digitale Literatur/Digital Literature

Zeitschrift/Journal: [Österreichische Botanische Zeitschrift = Plant Systematics and Evolution](#)

Jahr/Year: 1858

Band/Volume: [008](#)

Autor(en)/Author(s): Juratzka Jakob

Artikel/Article: [Aus der Flora Wien`s. 55](#)